
To: Finn Rudaizky[Finn_Rudaizky@br.kk.dk]; Henrik Appel 
Esbensen[Henrik_Appel_Esbensen@br.kk.dk]; Jonas Bjørn Jensen[Jonas_Bjorn_Jensen@br.kk.dk]; 
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Wivel[Margrethe_Wivel@br.kk.dk]; Marialise Rømer[Marialise_Romer@br.kk.dk]; Mogens 
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Welling[Sisse_Welling@br.kk.dk]; Mikkel Warming[ML11@sof.kk.dk]; 
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Elmelund[MZ71@sof.kk.dk]; Gitte Bylov Larsen[LC69@sof.kk.dk]; Thomas Lund[EI99@sof.kk.dk]; 
Subject: På vegne af direktør Jens Elmelund - orientering om Dugnad
Sent: Thur 9-30-2010 10:15:56 
From: Jens Elmelund

 

Kære medlemmer af Socialudvalget

 

 

Vedrørende oplysninger i pressen om indtagelse af ulovlige stoffer i Dugnad Vesterbros café

Under overskriften ”Tidligere leder af Dugnad erkender sit merforbrug og siger, at det var helt 
bevidst” bringer Vesterbrobladet den 27. september 2010 følgende indlæg:

”Værestedet for stofmisbrugere, Café Dugnad på Halmtorvet har helt bevidst drevet fixerum, og 
derfor brugt for mange penge. Det siger den tidligere leder af Dugnad, Michael Lodberg Olsen, 
der i sommer som beskrevet i Vesterbro Bladet frasagde sig sin stilling, fordi han ikke havde 
holdt budgettet.

Men det var et helt bevidst merforbrug, siger han nu.

»Da vi åbnede for to år siden, var vores slogan, at vi ville hellere have haft et fixerum. Og i den 
tid, Dugnad har eksisteret, har vi haft det eneste fixerum i København, og vi har hver dag haft 
30-35 personer i vores gårdhave, der røg crack, og 10-14 personer på toilettet, der fixede. Det 
var bevidst, at vi accepterede det, og der er i vores tid ikke en eneste, der er død af en overdosis. 
Men vi var nødt til at ansætte en leder til at drive caféen, og derfor brugte vi for mange penge. 
Det er helt mit ansvar, og derfor gik jeg. Men jeg indrømmer nu, at det var en bevidst handling 
for stofbrugernes skyld,« siger Michael Lodberg Olsen, der ikke længere er en del af Dugnad.



Socialudvalget og Dugnads nye ledelse forhandler lige nu om en ny partnerskabsaftale, 
der kan sikre stedets fremtid.” 

Socialforvaltningen finder disse udtalelser stærkt bekymrende og ser på sagen med meget 
stor alvor i forhold til et videre samarbejde med Dugnad.

Socialforvaltningen vil derfor til mødet den 13. oktober præsentere udvalget 
for forvaltningens indstilling til det videre partnerskab med Dugnad Vesterbro om driften 
af værestedet. Til udvalgets behandling af sagen vil vi bede om bestyrelsens bemærkninger 
til Michael Lodbergs udtalelser. 

Direktionen og borgmester står naturligvis til rådighed for spørgsmål i relation til 
ovenstående.

Mvh 

Jens Elmelund

 


